
MUISTIO 
 
 
Sodankylän ja Koilliskairan hirviyhteisluvat 
 
Palautepalaveri 
 
Aika: Maanantai 15.1.2018 klo 18:30 -20:00 
 
Paikka: Paarmansali 
 
Läsnä: 122 osallistujaa 
 
 1. Kokouksen avaus 
      Yhteisluvan vetäjä Jouko Kaihua toivotti osallistujat tervetulleiksi ja kävi lyhyesti läpi syksyn   
       metsästyksen kulkua ja avasi tilaisuuden. 
 
2. Kokouksen järjestäytyminen 
     Puheenjohtajaksi valittiin Jouko Kaihua ja sihteeriksi Timo Annala. 
 
3. Kokouksen päätösvaltaisuus 
     Kokous todettiin laillisesti koollekutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
4. Kokouksen työjärjestys 
     Kokouksen työjärjestys hyväksyttiin esityslistan mukaisena. 
    
5. Yhteislupien vetäjien valinta vuodelle 2018 
      
      Entiset vetäjät jatkavat tehtävissään Timo Annala (Koilliskaira), Jouko Kaihua (Sodankylä) ja Jyrki 
      Siirtola (tekninen avustaja) ja Heikki Remes (sivustojen ylläpitäjä). Uusi hirvenpyyntiaika on syksyllä 
      kaksivaiheinen: 1.9.–15.9. ja 13.10.–31.12.2018. 
 
6. Yhteislupien pyynti 2017 
      Jouko Kaihua esitteli Sodankylän hirviyhteisluvan tulokset, jotka ovat nyt Oma Riistassa selkeästi 
      kaikkien nähtävänä ja seurattavana. Yhteisluvalla oli pyyntilupia 512. Pyyntilupia käytettiin 472,5.          
      Lupien käyttöaste oli 92 %. Saalis oli 395 aikuista (205 u+190 n) ja 155 vasaa (79 u+76 n). Urososuus  
      aikuisista oli 52 % (suunniteltu 51 %). 
      Vasaosuus oli 28 % (suunniteltu 30 %). Jouko Kaihua kiitti kaikkia seurojen ja seurueiden vetäjiä 
      tunnollisuudesta yhteisten asioiden hoidossa näin tällä paperittomalla tavalla jahtitoimenpiteitä     
      hoidettaessa. Tämä oli suuri muutos ja varmasti ensi syksynäkin on vielä tarvetta asioiden joustavuuden 
      parantamiseksi, etenkin havaintotietojen ja jahtipäivien merkkauksessa.  
      Mutta jo nyt moni seikka on mennyt monta askelta eteenpäin. 
. 
      Timo Annala esitteli Koilliskairan hirviyhteisluvan tulokset ja totesi jahdin sujuneen kaikkien 
      kansallispuiston käyttäjien kanssa hyvässä yhteisymmärryksessä. Saalis jäi tänä vuonna 82 %. 
      Kaksivaiheinen jahti hankaline keleineen vaikeutti erityisesti koirapyyntiä.  
      Hirvikanta on alueella kuitenkin samaa tasoa kuin muinakin vuosina. Koilliskairan yhteisluvalla  
      oli 44+ 2(sairasta) eli 46 pyyntilupaa. Pyyntilupia käytettiin 37,5. Lupien käyttöprosentti oli 82 %, mikä 
      sisälsi 35 aikuista (19u +16n) ja 5 vasaa (1u+4n). 
 
 
 



8. Lentolaskenta 
     Päätettiin suorittaa lentolaskenta helmikuun alkupuolella. Arvioitu hinta on noin 12 000 e. 
     Sodankylän riistanhoitoyhdistyksen toiminnanohjaaja Kaarlo Kuusela toimii yhdyshenkilönä 
     lentolaskennassa ja sen suunnittelussa. Lentolaskentaan pyritään ottamaan mukaan myös    
     tekoaltaiden pohjoispuoliset alueet. Lentolinjat ovat entiset. 
 
10. Hirvenmetsästys 2018 
       Jouko Kaihua selvitti, että lista ulkopaikkakuntalaisista metsästäjistä tulee lähettää hänelle 
       sähköpostin liitetiedostona 26.1. mennessä. Samoin Jyrki Siirtolalle. Ulkopaikkakuntalaismaksu 
       (42e/ulkopaikkakuntalainen) suoritetaan Sodankylän hirviyhteisluvan tilille: hirviyhteislupa  
        FI 17564 12520 016387. Yhteisluvan vetäjä Jouko Kaihua ilmoittaa ulkopaikkakuntalaiset  
       31.1. klo 16.00 mennessä Metsähallitukselle. 
       Uusia nimiä (ulkopaikkakuntalaisia) ei voi enää lisätä tammikuun jälkeen.   
       Hakukokous pidetään maaliskuussa. Täydelliset hakuohjeet löytyvät yhteisluvan sivuilta. 
 
11. Muut asia 
        Lentolaskenta suoritetaan tänä vuonna helmikuun alkupuolella. Hinta-arvio noin 12 000 euroa. 
 
        Riistanhoitoyhdistyksen tiedotusasiat käsiteltiin tilaisuuden alussa. Kauko Karjalainen laatii niistä 
        oman muistion.  
         
        Väliajalla Sodankylän Erämiehet ry tarjoili yhteislupien tarjoamat munkkikahvit kokousväelle, 
        josta kiitos seuran väelle. 
      
        Riistanhoitoyhdistys ry tiedotti, että hirvien nuolukiviä on noudettavissa K-raudasta entisen  
        listan mukaan. Kolme kiveä/hakija. 
 
12. Kokouksen päättäminen 
        Yhteisluvan vetäjä Jouko Kaihua päätti kokouksen kiittäen kokousväkeä asiallisesta ja vilkkaasta 
        keskustelusta. 
    
 
           Jouko Kaihua                                                                     Timo Annala 
           puheenjohtaja                                                                    sihteeri 

 


